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perjudicant a I'enseras al que s'establien de nou i de retruc al púbíic consumidor, que en aqüestes 
Iluites res hi guanyen. 

Comprenent-ho aixi, no solament les grans capitais, sino ádhuc les poblacions de segona ca
tegoría, fixaren la seua atenció en aquest problema i se segueix per part de les autoritats munícípals 
la política de reglamentado deis establiments, procurant recollir les experiéncies del temps que fa 
que están realitzats aquests treballs en altres ílocs. 

Tindrá un concepte equiuocat de que és la reglamentado deis establiments el que es creguique 
en aquesta forma es tracta d'anar a una mena de monopoli o de barrar a una ciutat els camins del 
seu desenuolupament futuro d'augments de riquesa. 

En cap de les reglamentacions que hem pogut veure s'incorre en aquest greu error; les limita-
cions deis establiments están subjectes a un nombre d'anys (segons el cálcul del creixement de la 
poblado) a un nombre d'habitanfs o a unes distancies. Tot tendeix a dues coses: que hi hagi pro-
ueidors mes que necessaris peí consum actual i que en el futur tampoc hi manqui tot quan siguí 
necessari. 

Una de les qüestions que no cal dir generalment no es preocupen els Ajuntaments flns que no 
arriba una reglamentado en forma, és la de que els establiments estiguin en les degudes condicions 
d'higiene, qual cosa és natural si es té en compte i especialment en els llocs de pocs habitants, com 
han d'estar les botígues per a que el poblé trobi de tot o el máxim del que necessiti; pero aixi que 
es planteja la qüestió de reglamentado de les botígues, la necessitat de teñir en compte que estiguin 
en condicions higíéniques és la mes ímmedíata, i per aíxó en els Reglaments veureu que hi ocupa ün 
lloc preferent, donant-se-li tota l'importáncia que realment es mereíx. 

Hem fet aqüestes consideracions no solament per a demostrar on arriba Vesforg, col'lectiu quan 
va ínclinai a un determinat propósit, sino també per a fer determínades suggeréncies per orientar 
ais Comissionats del Centre en la comissió municipal constituida com a resultant de la proposta del 
Conseller senyor Planas. 

Sabem que el treballde la Comissió está molt adelantat, que potser ben auiat podrá^comengar 
a discutirse a la Comissió, pero creiem que aqüestes ratlles haurien d'ésser llegides pels que po-
guessin considerar que la regulado deis establiments era una especie de priuilegi, i aleshores com-
prendran eí seu vertader alcang, confiant en que no per aíxó s'hagín de mostrar contraris a la 
regulado. 

LABOR SOCIETARIA 
Els comissíotiaís 
fser BL l a reg lass ientac ié d 'es íabi ínset i ís 

La Junta Directiva del Centre Gremial ha no-
menat per a formar part de la Comissió Municipal 
que deu preparar l'avant-projecte de reglamentado 
d'establiments locáis, al president de l'entitat se
nyor Lloren? Civil i al soci senyor Pere Puiggener 

Ret iñ ió de Secc ions 

Segueix amb gran intensitat la reunió de Sec-

cions i entítats del Centre per tal d'estudiar les ba
ses de la proposta de reglamentado de botigues. 

Peí present mes son diverses les reunions que 
hi ha acordades amb aquest projecte 

Avís del Centre Gremial 

Malgrat que per les reunions d'entitats, Sec-
cions i delegats, els representants del Centre a la 
Comissió Municipal de reglamentado deis establi
ments, ja poden anar formant-se concepte de les 
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